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Juan Antonio Vázquez | L’alcalde

editorial

Des de fa ja uns mesos la principal preocupació de moltes famí-

lies és la situació econòmica que estem vivint. També a la nostra 

ciutat. En els darrers mesos hem vist com a Sant Feliu la taxa 

d’atur creixia, com a tot el país, centrada en el sector de la cons-

trucció i, darrerament, en el de serveis.   

Des del govern de la ciutat, sensibles amb aquesta situació, ja fa 

temps que hem impulsat diferents mesures que, esperem, puguin 

contribuir a una més ràpida sortida d’aquesta situació. 

A finals de l’any passat ja varem prendre algunes decisions. La 

primera va ser la de dotar una partida econòmica ampliable al 

pressupost de 2009 per poder fer front a demandes socials 

d’ajudes, derivades dels efectes de la crisi sobre les famílies. Al 

mateix temps es va reorganitzar el govern municipal, concentrant 

en una nova àrea les polítiques destinades a l’impuls de l’activitat 

econòmica, l’ocupació i la innovació tecnològica. 

Però, és evident que la major afectació la tenim a l’ocupació. En 

aquest sentit, l’Ajuntament ha decidit impulsar un pla d’ocupació 

per a persones aturades de la ciutat, que amb una dotació de mig 

milió d’euros del pressupost municipal ha permès contractar 24 

persones en atur durant sis mesos. També la injecció de diners 

provinents del Govern de l’Estat per a inversió local significarà 

la contractació d’unes 98 persones desocupades dels 156 

treballadors que es dedicaran a la realització de la tercera fase 

de la remodelació de Laureà Miró, l’ampliació i millora de l’escola 

Joaquim Monmany, el pla de millora de la via pública, el nou Cen-

tre Ocupacional per a persones amb discapacitat i l’arranjament 

de la segona planta del Centre Collserola. Obres totes elles 

necessàries però entre les quals destacaré precisament l’obra 

d’arranjament del Centre Collserola, per transformar-lo en una 

primera fase en centre de formació agrupada que contempli tota 

la formació que la ciutat pot oferir als nostres ciutadans i ciutada-

nes més grans de 16 anys, en l’àmbit de la formació ocupacional, 

continua i permanent, com un element fonamental per fer front a 

les situacions de dificultats econòmiques i d’erosió del mercat 

de treball. La millor formació de la ciutadania ens donarà més 

oportunitats a tots i a totes.

Desde hace unos meses la principal preocupación de muchas 
familias es la situación económica que estamos viviendo. Tam-
bién en nuestra ciudad. En los últimos meses hemos visto como 
en Sant Feliu la tasa de paro crecía, como en todo el país, cen-
trada en el sector de la construcción y, últimamente, en el de 
servicios.

Desde el gobierno de la ciudad, sensibles a esta situación, ya 
hace tiempo que hemos impulsado diferentes medidas que, 
esperamos, puedan contribuir a una salida más rápida de esta 
situación.

A finales del año pasado ya tomamos algunas decisiones. La 
primera fue la de destinar una partida económica ampliable en 
el presupuesto del 2009, para poder hacer frente a demandas 
sociales de ayudas derivadas de los efectos de la crisis sobre 
las familias. Al mismo tiempo se reorganizó el gobierno munici-
pal, concentrando en una nueva área las políticas destinadas al 
impulso de la actividad económica, la ocupación y la innovación 
tecnológica.

Pero es evidente que la mayor afectación la tenemos en la ocu-
pación. En este sentido, el Ayuntamiento ha decidido impulsar 
un plan de ocupación para personas en paro de la ciudad, que 
con una dotación de medio millón de euros del presupuesto 
municipal, ha permitido contratar a 24 personas en paro durante 
seis meses. También la inyección de dinero proveniente del 
Gobierno del Estado para la inversión local significará la contra-
tación de unas 98 personas en paro de los 156 trabajadores que 
se dedicarán a la realización de la tercera fase de la remodela-
ción de Laureà Miró, la ampliación y mejora del colegio Joaquim 
Monmany, el plan de mejora de la vía pública, el nuevo Centro 
Ocupacional para personas con discapacidad y el arreglo de la 
segunda planta del Centro Collserola. Obras todas ellas nece-
sarias de entre las cuales destacaré precisamente la obra de 
arreglo del Centro Collserola, para transformarlo en una primera 
fase en un centro de formación agrupada que contemple toda la 
formación que la ciudad pueda ofrecer a nuestros ciudadanos y 
ciudadanas mayores de 16 años, en el ámbito de la formación 
ocupacional, continua y permanente, como un elemento funda-
mental para hacer frente a las situaciones de dificultades econó-
micas y de erosión del mercado de trabajo. La mejor formación 
de la ciudadanía nos dará más oportunidades a todos y a todas.

Sortir de la crisi Salir de la crisis
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ORGÀNICA
Col·labora-hi
Llença la matèria orgànica dins d’una 
bossa ben tancada, a la part taronja 
del contenidor. Evitarem males olors 
i embrutar el contenidor.
I després, què se’n fa?
Es porta a l’Ecoparc 2, una planta de 
tractament on se n’obté el compost, 
un adob vegetal molt útil en jardineria 
i agricultura.

PAPER I CARTRÓ
Col·labora-hi
Les caixes han d’anar sempre dins el 
contenidor ben plegades.
I després, què se’n fa?
Es porta a una planta de reciclatge 
de paper, i se n’obté paper reciclat. 
Fabricar paper reciclat redueix la tala 
d’arbres i el consum d’aigua i energia.

ENVASOS
Col·labora-hi
Buida i aixafa bé els envasos.
Ocuparan menys espai i el contenidor 
no s’omplirà tan ràpidament.
I després, què se’n fa?
Els envasos es porten a una planta 
de triatge, on es classifiquen, per a 
després reciclar-los i obtenir nous 
productes (envasos no alimentaris, 
mobiliari urbà, etc.)

VIDRE
Col·labora-hi
Treu les tapes metàl·liques dels pots, i 
els taps de les ampolles. No hi llencis 
miralls ni vidre pla. Cal portar-los a la 
deixalleria.
I després, què se’n fa?
El vidre es recicla per fabricar nous 
envasos de vidre. Aquest procés 
estalvia energia, i es pot repetir fins a 
60 vegades sense afegir material nou.

REBUIG
Col·labora-hi
Llença el rebuig només a la part 
grisa del contenidor. El camió que el 
recull també està bicompartimentat i, 
per tant, la brossa no es barreja.
I després, què se’n fa?
Es porta a l’Ecoparc 2, on s’intenten 
aprofitar alguns materials. La resta 
s’embala i es porta a un abocador 
controlat. 

ASSEGURANCES

C/ Sant Llorenç, 15 · Tel. 93 666 19 98 · e-mail: puig.pedrol@agencia.axa-seguros.es

La seva assegurança de salud AXA 
amb un 30% de descompte

Comte de Vilardaga, 118 - Sant Feliu de Llobregat - Tel. 93 666 47 28

TOTES LES ESPECIALITATS
PROP DE CASA TEVA

COL·LABORA AMB LA RECOLLIDA DE RESIDUS
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El servei de recollida de residus a Sant Feliu s’ha vist millorat aquest 
començament de 2009 amb la implantació de nous contenidors 
bicompartimentals de residus orgànics i de rebuig a tots els barris 
de la ciutat. Des del mes de gener, s’han substituït tots els conteni-
dors bicompartimentals, 262 unitats, ja que els anteriors van resultar 
defectuosos per un problema estructural del material de fabricació. 
Juntament amb la totalitat dels contenidors bicompartimentals de 
residus orgànics i de rebuig, també s’ha produït la substitució del 
25% del parc de contenidors de recollida d’envasos i de paper. 
En xifres totals, s’han implantat 20 unitats noves per a la recollida 
selectiva de paper i cartró, i 10 unitats per a la recollida de plàstic. A 
més, també s’han afegit diferents indicatius informatius als mateixos 
contenidors per tal de facilitar que els ciutadans els utilitzin correc-
tament.

Els nous contenidors bicompartimentals implantats estan fabricats 
amb metall i plàstic, materials més resistents que els anteriors, i 
tenen una capacitat de 3.200 litres per a residus de rebuig i 2.400 
per als orgànics. Els contenidors tenen càrrega lateral, que fa més 
fàcil la recollida i el buidatge, i disposen d’un sistema d’obertura més 
pràctic i eficient per als usuaris. La qualitat i la resistència d’aquest 
nou model ja han estat provades en altres poblacions, entre elles 
Barcelona, amb resultats molt satisfactoris.  
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tribuna oberta

Aquesta secció publica les cartes adreçades a la redacció d’El Butlletí, 
bé sigui per correu convencional (pl. Vila, 1) o per correu electrònic 
(premsa@santfeliu.cat).
L’extensió màxima dels escrits haurà de ser de 15 línies i s’hi farà cons-
tar el nom i el telèfon de l’autor o autora, si és un particular. En cas de 
pertànyer a una entitat o partit polític, s’haurà d’especificar el nom de la 
persona responsable. La direcció d’El Butlletí no es fa responsable de 
les opinions expressades en les cartes.

Completat el 
desplegament de 
nous contenidors a 
Sant Feliu

CLUB NATACIÓ SANT FELIU

En primer lloc volem mostrar la nostra tristesa i el nostre desencís 
per la situació generada arran del trencament d’una biga de fusta 
de la piscina de competició del Complex Municipal de Piscines, i 
la seva posterior paralització, donada la importància que aquesta 
piscina té. Socialment i esportivament, l’aturada ha generat que 
els nostres ciutadans i esportistes no puguin gaudir d’una gran 
instal·lació esportiva a la ciutat.

També volem deixar clar el nostre suport a la decisió municipal 
d’exigir a l’empresa constructora el canvi total de les bigues 
de la instal·lació i així poder garantir la seguretat,el control i la 
continuïtat d’una instal·lació utilitzada per múltiples sectors de la 
ciutadania de Sant Feliu. 

Arran de les últimes informacions publicades on s’expressa que el 
Club Natació Sant Feliu està rebent, per part de l’empresa cons-
tructora unes quantitat diàries, convé expressar que aquestes són 
les demandades, però ni de bon tros són les rebudes fins al dia 
d’avui, la qual cosa fa trontollar la gestió econòmica del Club. 

La nostra activitat esportiva de competició està passant moltes 
dificultats, ja que hem de portar els esportistes a entrenar i a 
competir a diferents llocs alternatius, on gràcies a les deferèn-
cies d’altres instal·lacions ens permet portar grups organitzats 
per poder realitzar l’activitat federada de competició. Agraïm a 
aquestes instal·lacions que, tot i estar saturades d’ocupació en 
els horaris de tarda, ens permetin utilitzar l’espai aquàtic per als 
nostres esportistes i poder mantenir els entrenaments.

No voldríem deixar passar aquesta oportunitat per agrair i 
reconèixer l’esforç que els pares i persones vinculades al Club 
tenen en relació amb la situació excepcional que estem vivint, 
ja que això demostra la força del Club a superar tots els reptes 
que es proposi i, així mateix, a enfortir l’estructura social d’una 
entitat que dedica tots els seus esforços a generar esportistes a 
la nostra ciutat, sense oblidar els processos formatius i educatius 
que els nostres tècnics apliquen en relació amb els valors com a 
persones.

Manuel Ferrón García
President del Club Natació Sant Feliu

HOMENAJE A JOAN SABATé

Certeros como patada bien dada, los pronósticos meteorológicos 
de Toni Clavero (durante muchos años oficial y oficioso hombre 
del tiempo de Radio Sant Feliu) fueron palabra santa para pasean-
tes de asfalto ávidos de guardarse la salud como un tesoro. Una 
bufanda a tiempo. Ese paraguas a última hora... Con su recuerdo 
en la cabeza, una mañana de este frío invierno me topé con Joan 
Sabaté. Probablemente este nombre no le diga nada a la mayoría. 
Pero si digo que el globo terráqueo lo conoce como El Maradona 
De Las Ramblas, la cosa cambia. El revienta-records del toque-
toque. El demiurgo de la gravedad y las bolas de cuero. El santfe-
liuenc más fotografiado por japoneses de la Historia. Y allí estaba 
él, a lo suyo, disfrutando de su retiro dándole a la pelota en la 
avenida del campo del Barça, donde el pueblo pierde su nombre, 
desafiando al frío y la ventisca con una entereza que haría temblar 
de emoción hasta el último de los huesos del gran Clavero. Y en 
esto que uno piensa que el bueno de Joan no tiene en su tierra ni 
una calle que lleve su rúbrica. Ni una plaza. Ni una triste boca de 
metro o una parada de Trambaix. Por no tener, no tiene ni una ram-
bla. Empecé estas líneas hablando de patadas y de tiempo. Pues 
bien, Sant Feliu todavía está a tiempo de dedicarle al Picasso de la 
patada alguno de sus pabellones sin nombre. Porque es de justicia 
que se reconozca su quijotesca figura, la singularidad de su arte y 
lo entrañable de su tenacidad. 

Daniel Agudo

ciutat

“Creo que la gente tiene que ser más cívica. 
Es una pena que aparezcan contenedores 
rotos o quemados, así que creo que somos 
nosotros los que deberíamos ser más cívi-
cos para que mejore el servicio de recogida 
de basuras”

opinions

“Estan força bé, ajuden molt a la selecció de 
les diferents deixalles i crec que són millors 
que els que hi havia abans. L’únic que dema-
naria als energúmens que s’encarreguen 
d’espatllar-los és que els respectin, perquè 
ja són vàries les vegades que han aparegut 
cremades algunes bateries de contenidors”

“Crec que els contenidors no són el més 
important, sino que la gent ha de ser més 
cívica. Es continuen veient moltes deixalles 
al voltant dels contenidors, i això crec que 
és un problema que només se soluciona si 
tothom pensa una mica més en el benefici 
comú i comença a fer un correcte ús dels 
mateixos. En general, ens cal més civisme”

José Manuel 
Valverde

Joan
Creus

Emili 
Morales

Què opines dels nous contenidors? 
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El cost del desplegament dels nous contenidors ha anat a càrrec 
l'empresa Fomento de Construcciones y Contratas, SA, adjudi-
catària del contracte de gestió del servei públic de recollida de 
deixalles, complint així les reclamacions que l’Ajuntament de Sant 
Feliu de Llobregat va fer a l’empresa amb motiu de la deficient gestió 
del servei. Aquestes reclamacions van tenir el seu punt culminant en 
el ple municipal celebrat el setembre de 2008, quan l'Ajuntament 
de Sant Feliu va aprovar l’obertura d’un expedient a l’entitat adjudi-
catària, requerint la retirada i substitució dels contenidors en haver 
resultat defectuosos.
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Els primers veïns del nou barri de Can Bertrand ja són a les seves 
llars. El dissabte 20 de desembre l’alcalde de Sant Feliu de Llobre-
gat, Juan Antonio Vázquez, i el president de l’Institut Metropolità de 
Promoció de Sòl i Gestió Patrimonial (IMPSOL) de l'Àrea Metro-
politana de Barcelona, Clemente Murillo, van lliurar les claus als 
propietaris dels 104 habitatges amb protecció oficial construïts en 
la que és la primera promoció d’habitatges que es finalitza al nou 
barri de Can Bertrand. L'acte, que va tenir una assistència popular 
nombrosa, es va celebrar just a l’entrada dels dos nous immobles 
que acullen els pisos d’aquesta promoció, ubicats a la cruïlla dels 
carrers d’Armenteres i d’Anselm Clavé. Els 104 pisos amb protecció 
oficial del sector de Can Bertrand oscil·len entre els 42 i els 100 
m2 de superfície útil, i disposen de plaça d’aparcament i traster 
opcional. 

La promoció realitzada al nou barri de Can Bertrand és una de les 
actuacions principals recollides en el Pla Municipal d’Habitatge 
2006-2010, i també la primera a finalitzar dins del paquet 
d’actuacions previstes en aquest Pla. El sorteig públic d’aquesta 
promoció es va fer el maig de 2006, i es van reservar un total de 4 
habitatges per a persones amb discapacitat, així com un 70% per a 
totes les peticions fetes per menors de 35 anys. Un total de 1.352 
sol·licituds van presentar-se en aquest sorteig, de les quals es van 
acceptar finalment un total de 1.118.
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Lliurats els 104 pisos 
amb protecció oficial 
del barri de
Can Bertrand

habitatge

El 26 de febrer, l'alcalde de Sant Feliu, Juan Antonio Vázquez; el 
delegat del Govern a Catalunya, Joan Rangel; el secretari per a la 
Mobilitat de la Generalitat de Catalunya, Manel Nadal, i el subdirec-
tor general de Plans i Projectes de la Direcció General de Ferroca-
rrils del Ministeri de Foment, Eduardo Molina, van presentar a Sant 
Feliu l’estudi informatiu de la integració del ferrocarril que el 18 de 
febrer passat es va sotmetre a informació pública.  El mateix dia a la 
tarda, el projecte de soterrament va ser explicat a la ciutadania en 
un acte públic celebrat a la Sala Ibèria. 

Les obres del soterrament, que tenen un cost de 100 milions 
d'euros, s'iniciaran l'any vinent i es preveu que finalitzaran el 2013. 
Un dels principals elements que preveu el projecte actual respecte 
del que s'havia plantejat inicialment, és el soterrament complet 
al nucli urbà, des de la riera de Pahïssa fins a la carretera de la 
Sànson. 

El contingut del nou projecte planteja també un canvi substancial 
del sistema constructiu, que s'executarà mitjançant túnel en mina 
i pantalles, la qual cosa reduirà les molèsties a la ciutat durant 
l'execució de les obres i evitarà la instal·lació de vies provisionals.

Les obres del 
soterrament 
s'iniciaran l'any vinent 
i finalitzaran el 2013

soterrament

L'alcalde de la ciutat va destacar que els veïns i veïnes participaran 
en la definició de la urbanització dels més de 40.000 m2 de nou sòl 
i que aquest terreny que guanyarà el municipi serà “una oportunitat 
per crear una nova configuració del centre de la ciutat i per dur a 
terme una transformació del municipi en àmbits com la mobilitat, el 
comerç, els serveis, els equipaments i el transport".

Amb la publicació de l'estudi informatiu d'integració del ferrocarril 
a Sant Feliu s'inicia un dels darrers passos per assolir el soterra-
ment total de les vies al municipi. Durant aquest any es licitaran 
i s'adjudicaran les obres, un cop s'aprovi definitivament el pro-
jecte i la declaració d'impacte ambiental. Després de l'execució 
del soterrament, entre el 2013 i el 2015 es realitzaran les obres 
d'urbanització de la superfície i la implantació del tramvia al nucli 
urbà.

La promoció del sector de la 
Hoechst, adjudicada 

Paral·lelament al lliurament de claus dels habitatges de Can Ber-
trand, també s’ha tancat el procés d’adjudicació dels 41 habitatges 
amb protecció oficial del sector de la Hoechst reservats a persones 
de més de 35 anys, segons l’ordre establert en el sorteig públic 
d’aquesta promoció que es va celebrar el novembre de 2007. A 
mitjans de febrer va començar l’adjudicació d’aquests habitatges 
per a menors de 35 anys, que suposen el 75% del total dels 169 
previstos a construir en aquest sector delimitat pels carrers de Bal-
mes i del General Manso. Els habitatges amb protecció social del 
sector de la Hoechst, que es construiran en una superfície total de 
13.119 m2, respondran a diferents tipologies, amb dimensions que 
aniran d'una a tres habitacions. A més dels habitatges en règim de 
propietat, aquesta promoció, la construcció de la qual es preveu 
que finalitzi en el quart trimestre de 2010, també inclourà, per pri-
mera vegada a la ciutat, un parc de 72 habitatges públics en règim 
de lloguer, que permetrà el desenvolupament d’accions municipals 
específiques per a la millora del mercat local de pisos de lloguer

Acte d’informació pública 
del projecte de soterrament

Acte de lliurament de les claus dels pisos de Can Bertrand
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transports urbanisme
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Des del dijous 2 d’abril està en marxa la tercera fase de les obres de 
remodelació del carrer de Laureà Miró. Amb una durada estimada 
de set mesos i mig,  les obres es desenvolupen al tram comprès 
entre els carrers de Josep Maria de Molina i de Solà i Sert, i formen 
part de les actuacions contemplades al municipi pel Fons Estatal 
d’Inversió Local. Les principals actuacions consistiran en l’ampliació 
de les voreres, la reducció d'un carril de circulació en cada sentit del 
trànsit, la instal·lació de contenidors soterrats de recollida selectiva, 
l’ampliació i renovació del clavegueram, la renovació de l’enllumenat, 

bancs i mobiliari urbà, la instal·lació de paviment sonoreductor i la millora 
de les parades de bus, entre d’altres.

L’execució de les obres farà que el tram en remodelació estigui tancat al 
trànsit de vehicles, per la qual cosa s’habilitaran recorreguts alternatius. 
Pel que fa al servei de bus, quedaran anul·lades les parades ubicades al 
tram en remodelació del carrer de Laureà Miró, així com l’itinerari habitual 
per aquest tram. Podeu consultar els recorreguts i parades en funciona-
ment mentre s’executin les obres al plànol que acompanya aquest article.

Modificacions dels 
itineraris de bus amb 
motiu de les obres del 
carrer de Laureà Miró

Aprovat el planejament 
urbanístic de l’àrea de 
contacte entre Sant Feliu 
i el Parc de Collserola 

El traçat urbanístic de Sant Feliu de Llobregat per al segle XXI ha 
quedat definitivament configurat amb l’aprovació de la modificació del 
planejament urbanístic de l’àrea de contacte entre el municipi i el Parc de 
Collserola. En el ple municipal celebrat el mes de novembre passat es va 
aprovar –amb 20 vots a favor provinents de l’Equip de Govern, ICV-EA i 
PP, i 1 únic vot en contra d’ERC– aquesta modificació del planejament 
urbanístic, que inclou els àmbits del polígon industrial del Pla, el torrent del 
Duc, la carretera de la Sànson, la riera de la Salut i el barri del Mas Lluí. La 
gran rellevància de les actuacions previstes i la magnitud de la superfície 
modificada, 182,5 hectàrees de terreny urbà, fa d’aquesta reordenació 
“l’operació urbanística més important a desenvolupar a la ciutat, junta-
ment amb el soterrament de les vies de Renfe”, segons declaracions de 
l’alcalde de Sant Feliu, Juan Antonio Vázquez. 

En xifres totals, respecte del Pla General Metropolità vigent, aquesta 
modificació permetrà augmentar la superfície destinada a zones verdes 
i forestals en 67.711,49 m2, i en 141.602,46 m2  els terrenys destinats 
a equipaments. A més, també es preveu la reordenació dels polígons 
industrials de la Riera de la Salut i del Pla, una reordenació que permetrà 
unificar tot el sòl industrial de la ciutat en aquests dos polígons, recu-
perant així la pèrdua d’activitat industrial i econòmica que va suposar la 
remodelació urbanística, d’industrial a residencial, del barri de Can Ber-
trand – Bon Salvador i dels terrenys ocupats per l’antiga fàbrica Hoechst. 

Una gran pulmó per a la ciutat

Un dels aspectes més destacats d’aquesta modificació urbanística és 
la creació d’una gran reserva verda als terrenys de Sant Feliu inclosos al 
Parc de Collserola, amb una superfície total de 29,5 hectàrees. A més de 
garantir la impossibilitat d’edificar a la zona, la creació d’aquesta reserva 
també permetrà guanyar per al gaudiment de tota la ciutadania un nou 
parc forestal amb àrees d’esbarjo i una xarxa de camins per Collserola, 
que permetran el coneixement de l’entorn mediambiental propi de Sant 
Feliu. Aquest nou parc forestal quedarà delimitat per un vial de nova 
creació, que permetrà descongestionar l’actual trànsit de camions de la 
carretera de la Sànson i millorar l’accessibilitat i la connexió a l’A2 i la B23 
dels vehicles provinents dels barris del Mas Lluí i les Grases.  

La modificació del Pla General també incorpora la previsió de desenvo-
lupar una zona esportiva al barri de Mas Lluí, així com uns 150 habitatges 
de promoció pública.

MOTOR
FANGU S.L.

25 anys
al seu servei

Agencia Oficial Renault

Vendas
Pl. Pere Dot, 69 - Sant Feliu de Llobregat

Taller
Doctor Brugueroles, 23 - Sant Feliu de Llobregat
Tel. 93 666 08 69 - motorfangu@red.renault.es

publicitat

L51, SF1 recorregut provisional
Parada provisional
L51, SF1 recorregut anul·lat

L50, L57, L61, L62, L64, L65 recorregut provisional
Parada provisional
L50, L57, L61, L62, L64, L65 recorregut anul·lat

SF2 recorregut provisional
Parada provisional
SF2 recorregut anul·lat

L60 recorregut provisional
Parada provisional
L50 recorregut anul·lat

L52 recorregut provisional
Parada provisional
L52 recorregut anul·lat

Trànsit de camions pel carrer Comerç
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culturaequipaments

Guanyadors del 
concurs de comparses 
de la rua de Carnaval 
2009

Vint-i-dos comparses van desfilar a la rua del Carnaval 2009, una 
festivitat que va estar marcada enguany per la gran participació 
popular i la qualitat de les disfresses dels grups que es presen-
taven a concurs. La comparsa guanyadora, dintre de la categoria 
d’adults, va ser “Euro no, reales”, integrada per membres de la 
Peña Luis de Córdoba, que a més del tradicional pernil també se’n 
va endur els 750 D del primer premi. Les comparses “Ratetes i 
gats ballen per la pau”, del Casino Santfeliuenc, i “La fantasia de 
Gaudí”, de l’AMPA del CEIP Gaudí, van aconseguir el segon i el  
tercer premi, dotats amb 450 i 300 D respectivament.

L’Ajuntament adquireix 
la Sala Ibèria per al seu 
ús recreatiu i cultural

En el ple municipal del mes de febrer es va aprovar, amb els vots a 
favor de l’Equip de Govern i del PP, i el vot en contra d’ICV-EUA, 
la compra de la sala d’espectacles Ibèria per a usos socioculturals 
municipals. Amb l’adquisició d’aquest immoble, que consta de 
soterrani i tres plantes, amb una superfície total construïda de 
2.694 m2, la ciutat guanya un nou espai per a ús recreatiu i cultural 
que permetrà acollir diverses activitats municipals, així com dife-
rents iniciatives engegades per entitats i associacions ciutadanes. 
El cost de l’immoble, ubicat al carrer de Pi i Margall, 21-23,  és de 
2.700.000 euros.

La seva ubicació al barri Centre de Sant Feliu permetrà, segons 
l’alcalde Juan Antonio Vázquez, “traçar una xarxa d’equipaments 
públics d’alt nivell per a ús sociocultural, que juntament amb el 

Casal de la Gent Gran, el Palau Falguera, l’antic Cinema Guinart, el 
Casal de Cultura Can Ricart i el Casal de Joves ens permet cobrir un 
ampli ventall d’activitats culturals i millorar l’oferta de la ciutat”. 

Els procés d’adquisició de la Sala Ibèria es va iniciar l’any 2006, quan 
l’Ajuntament de Sant Feliu va subscriure un contracte d’arrendament 
amb opció de compra de l’immoble, que havia de concretar-se durant 
els primers mesos de 2009. Aquest contracte va ser acordat per la 
Junta de Govern Local per unanimitat dels seus integrants (PSC, CIU 
i ERC) i es va donar compte al Ple Municipal d'octubre de 2006.

A partir d’ara, aquest equipament que ha estat utilitzats més de 170 
vegades durant el 2008, per diferents entitats de la ciutat, ja és patri-
moni municipal
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Passeig Nadal, 24 · Sant Feliu de Llobregat
recepciocauhe@comb.cat ·  Tel. 93 666 10 87

Estètica dental
Implants en una sessió

Hi ha un abans i un després en el teu somriure

• Primera visita*

• Revisió nens/es 
fins a 10 anys*

*Radiografies no incloses

GRATUÏTES

publicitat

En la categoria Infantil, el guanyador d’aquest 2009 va ser 
l’Esplai Diversitat Lúdica, amb la comparsa “Somriu i fes riure”, 
premi dotat amb 450 D. Els 300 D del segon premi va corres-
pondre a la comparsa “L’Esplai Sant Llorenç, un país merave-
llós”, de l’Esplai Sant Llorenç, i el tercer, dotat amb 200 D, a 
“Els indis de Ginesta van de festa”, de l’Escola Bressol Ginesta. 
Finalment, el jurat també va fer tres mencions especial, guar-
donades amb 100 D cadascuna, a les comparses “La crisis 
negra. Pirates per la crisis”, de l’Agrupació Cultural Folklòrica, 
“Les jubilades del Moulin Rouge” i “Contra la crisis parxis, xis, 
xis”, aquestes dues integrades per grups d’amics de Sant Feliu 
de Llobregat.
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ciutat

L’Ajuntament de Sant Feliu invertirà els 7,5 
milions d’euros que li ha assignat el Fons Esta-
tal d’Inversió Local anticrisi en la tercera fase 
de la remodelació integral i urbanització de la 
carretera de Laureà Miró; en la segona fase 
de rehabilitació de la nau alta de Can Bertrand 
com a centre ocupacional per a persones 
amb discapacitat psíquica; en la reforma de la 
segona planta del Centre d’Oficis Collserola; 
en la reforma, adequació i millora per a dues 
línies del CEIP Monmany, i en el pla integral 
de millora de l’espai urbà. Tots 5 projectes, ja 
aprovats per l’Ajuntament, permetran gene-
rar uns 156 nous llocs de treball, dels quals 
98 seran per persones en situació d’atur, i 
evitaran la destrucció d’ocupació. Les obres 
començaran a l’abril i la majoria estaran aca-
bades a finals d’any.

L’Ajuntament destina els
7’5 milions d’euros del Fons 
Estatal d’Inversió Local a 
actuacions per generar treball

ciutat

A la urbanització de la carretera de Lau-
reà Miró, en el tram comprès entre el carrer 
de les Carreretes i el passatge de Solà-Sert, 
es destinaran 3,5 milions d’euros i es preveu 
que crearà 77 llocs de treball. El projecte 
comporta la remodelació integral de l’antiga 
carretera Nacional N-340 al seu pas pel muni-
cipi per tal de transformar-la en una via cívica. 
Les principals característiques de la reforma 
són l'ampliació de les voreres i la reducció 
d'un carril de circulació en cada sentit amb 
l’objectiu de reduir el trànsit i donar prioritat 
als vianants. Aquesta actuació convertirà la 
carretera de Laureà Miró, una de les vies més 
importants del municipi, en un espai prefe-
rentment lúdic i en un dels principals eixos 
comercials de Sant Feliu.

La segona fase de rehabilitació de la 
nau alta de Can Bertrand com a centre 
ocupacional per a persones amb discapacitat 
psíquica tindrà una inversió aproximada d’1,3 
milions d’euros i generarà 24 llocs de treball. 
El projecte comprèn les divisions interiors de 
l’edifici, els paviments, els sanitaris, la fusteria 
i les instal·lacions. El programa es desenvo-
lupa en una superfície total construïda de 
1.284 m2 distribuïts en planta baixa i dues 
plantes més, on s’organitzarà un programa 
funcional que inclou aules taller, vestuaris, 
zones comunes amb menjador, cuina i la zona 
d’administració.

A la reforma de la segona planta de 
l’edifici municipal actualment utilitzat 

com a Escola d’Oficis de Collserola, per 
ubicar-hi l’Escola d’Adults i dependències 
destinades a la formació, del Departament de 
Promoció Econòmica, es destinaran aproxi-
madament 360.000 euros i s’ocuparan 11 
llocs de treball. Aquesta actuació s’emmarca 
en la iniciativa de potenciar aquest edifici com 
un centre de referència en la formació ocu-
pacional.

L’adequació i millora integral de l’escola 
Monmany costarà  1.035.000 euros aproxi-
madament i es preveu que ocuparà 20 per-
sones. L’objectiu principal de la intervenció 
és redistribuir el centre, tot situant a la plan-
ta baixa la part del programa corresponent 
a l’escola infantil i la biblioteca, la cuina, el 

menjador i l’administració. A les plantes 
superiors s’ubicaran les aules de Primària i 
s’optimitzaran els espais corresponents al 
programa educatiu existent. Un altre dels 
objectius és donar un canvi d’imatge impor-
tant a l’escola amb la recuperació del pati 
central com a element d’entrada de llum 
general als espais comuns i com a eix de tot 
el programa escolar.

Al pla integral de millora de l’espai urbà 
en diverses zones del casc urbà del muni-
cipi es destinaran més d’1.300.000 euros i 
es generaran 24 llocs de treball. El projecte, 
que inclou la rehabilitació de voreres i vials 
i la supressió de barreres arquitectòniques, 
es desenvolupa a les zones següents: carrer 

de Daoíz i Velarde; rambla de la Marquesa 
de Castellbell entre Laureà Miró i Santiago 
Rusiñol; carrer de Sant Llorenç entre el pas-
seig de Bertrand i el carrer de Jacint Verda-
guer;  carrers d’Europa, Picasso, l’Hospitalet, 
Barcelona i Rupert Lladó entre Sant Josep i 
Falguera; carrer d’En Serra, i  carrer de Dalt.

Urbanització de la carretera de Laureà Miró

Segona fase de rehabilitació de la nau alta 
de Can Bertrand

C/ Daoíz i Velarde

Adequació i millora integral de l’escola 
Monmany

C/ Picasso

C/ Hospitalet

C/ d'En Serra

C/ Barcelona

C/ Rupert Lladó

C/ Europa

C/ de Dalt

Rambla Marquesa de Castellbell

C/ Sant Llorenç
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treball cultura

“La distancia” guanya
el 1r Festival de
Curts Sociolaborals
Work on Fest
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Responent a la situació actual del mercat laboral, l’Ajuntament de 
Sant Feliu de Llobregat en els darrers mesos ha desplegat diferents 
iniciatives per fomentar la contractació de persones en situació 
d’atur. La integració laboral de les persones amb dificultats de trobar 
una feina i l’assoliment d’una experiència laboral i nous aprenentat-
ges per tal d’augmentar les seves possibilitats de continuïtat en el 
món laboral, és l’objectiu prioritari d’aquestes mesures de millora del 
mercat laboral a Sant Feliu. Per aconseguir aquest objectiu, l’Ajun-
tament subvenciona la contractació de diversos professionals en 
situació d’atur perquè desenvolupin obres i serveis d’interès general i 
social. Actualment, són tres els programes d’actuació que integren la 
pràctica totalitat d’aquestes contractacions: el Fons Estatal d’Inver-
sió Local, el Programa d’Intervenció Integral Can Calders – La Salut 
(Llei de barris) i el recentment creat Pla d’Ocupació Local. En total, 
aquests tres programes generen al voltant de 207 llocs de treball a 
Sant Feliu, dels quals prop de 150 seran per persones que es trobin 
en situació d'atur. 98 provindran del sector de la construcció que 
generarà l’aplicació del Fons Estatal d’Inversió Local i 28 ja s’han 
efectuat a finals de 2008 dins el marc de la Llei de barris.

L’Ajuntament impulsa 
la contractació de 
150 persones en 
situació d’atur

Dins el Pla d’Ocupació Local, al mes de març l’Ajuntament ha sub-
vencionat la contractació de 24 professionals en situació d’atur per 
a la realització de diferents tasques d’interès general a Sant Feliu 
de Llobregat. Aquests contractes tenen una durada de sis mesos, 
temps previst d’execució de les actuacions integrades en el mateix 
Pla. Així, per al desplegament d’actuacions de millora dels espais 
de jocs infantils i el manteniment i reposició del mobiliari urbà, s’han 
contractat 11 persones, en concret, 3 pintors, 2 manyans, 2 fusters 
i 4 paletes. Les accions per al manteniment d’equipaments munici-
pals tenen el reforç de 4 pintors. El Pla també preveu la contractació 
de personal per a tasques de sensibilització i foment del civisme, 
com 4 agents cívics per a parcs públics, i 4 educadors cívics per 
desenvolupar una campanya entre la ciutadania per tal de fomentar 
la bona utilització del servei de recollida de residus

El 23 de gener Sant Feliu de Llobregat va acollir la cerimònia de 
lliurament de premis del primer festival cinematogràfic competitiu 
de la seva història: el Festival de Curtmetratges Sociolaborals 
Work on Fest. Una nombrosa assistència de públic i personalitats, 
entre les quals figuraven l’alcalde de Sant Feliu, Juan Antonio Váz-
quez; el secretari de la UGT de Catalunya, Josep M. Álvarez, i la 
directora general de TVE a Catalunya, Montse Abbad, va omplir la 
sala 2 de CineBaix per assistir al veredicte del jurat de la primera 
edició d’aquest festival organitzat per l’Ajuntament de Sant Feliu i 
la UGT de Catalunya. 

El curtmetratge La distancia, dirigit per Samuel López, va ser el 
guanyador de la placa commemorativa i els 3.000 D en metàl·lic 
del primer premi, guardó que va rebre de mans de l’alcalde de 
Sant Feliu, Juan Antonio Vázquez. Ausencias, de la realitzadora 
Naira Potes, va aconseguir el segon premi, dotat amb 2.000 D 
i placa commemorativa. Els curts Candi, d’Andrea Calbet i Marta 
Llardén, i 2 min., de Francesco Testa, van alçar-se amb el tercer 
premi i el guardó especial del públic, dotats amb 1.000 i 800 D 
respectivament, a més de l’estatueta commemorativa. 

El Work on Fest és un certamen pioner adreçat a joves creadors 
de microcurts d’una durada no superior a dos minuts i de temàtica 
inspirada en diversos aspectes del món sociolaboral.  Aquesta 
primera edició ha tingut una participació de 16 curts, dels quals 
els membres del jurat, compost per noms destacats del cinema 
i la cultura com els directors Jaume Balagueró i Isaki Lacuesta, 
van destacar l’alt nivell de qualitat. A més de ser coorganitzador 

i seu oficial, Sant Feliu de Llobregat col·labora en el festival molt 
estretament mitjançant el suport de l’Ajuntament a l’organització 
oferint diversos serveis i recursos municipals. Així, la Casa d’Oficis 
va oferir durant el període d’inscripcions de curts participants, un 
servei d’assessorament obert al públic per a la realització i l’edició 
de microcurts.

Conveni amb l’ICIC
A més de la celebració del Work on Fest, el cinema també ha por-
tat una bona notícia a començaments d’aquest 2009 a Sant Feliu, 
ja que en el ple municipal de febrer es va aprovar per unanimitat la 
creació d’un conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i l’Institut 
Català d’Indústries Culturals (ICIC) per promoure la difusió i el 
coneixement de la cinematografia a Sant Feliu de Llobregat. Per 
aquest conveni, l’ICIC, mitjançant la Filmoteca de Catalunya, 
posarà a disposició de la ciutat els títols de l’arxiu de la Filmoteca 
de Catalunya, així com els programes de divulgació del seu patri-
moni cinematogràfic en suport DVD. Aquest material es projectarà 
a la sala d’exhibició de titularitat pública CineBaix, en sessions 
especials que portaran el títol genèric de “Sessions de Filmoteca”.

salut

El passat dia 1 d’abril es va inaugurar el nou local del Centre de 
Desenvolupament Infantil i Atenció Precoç de Sant Feliu. A la 
inauguració hi  va assistir  l’alcalde, Juan Antonio Vázquez; el primer 
Tinent d’alcalde, Josep Lluís Fernández Burgui; la regidora de Salut, 
Rosa Maria Martí; la coordinadora del Centre, Mercè Massana, i tot 
l’equip de professionals que presten aquest servei.

En l’acte d’inauguració Mercè Massana va agrair  a l’Ajuntament  el 
suport que aquest  ha donat  al CDIAP,  tot posant a la seva dis-
posició aquestes noves instal·lacions per tal que sigui possible la 
continuïtat d’aquest servei a Sant Feliu, ja que, segons la directora, 
“treballar per la petita infància és prioritari i per tant ha de ser cosa 
de tots”. 

Inaugurat el nou 
local del CDIAP 
de Sant Feliu

Per la seva banda, la regidora de Salut, va destacar “la professio-
nalitat de l’equip del CDIAP de Sant Feliu i va afirmar que gràcies 
a ell s’ha aconseguit donar un servei específic, molt necessari i de 
molta qualitat al municipi. Així mateix, Rosa Maria Martí va afegir que 
”aquest trasllat i adequació del nou Centre per part de l’Ajuntament 
respon a l’aposta de l’actual equip de Govern per tenir un espai 
propi on oferir aquest servei”. El nou local del Centre de Desenvolu-
pament Infantil i Atenció Precoç de Sant Feliu, està ubicat al carrer 
Laureà Miró, 359-361.
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Assessoria Fiscal
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publicitat

Sant Feliu canvia les bombetes dels 
semàfors per òptiques LED per tal d’estalviar 
energia i millorar la seguretat viària  

Durant el mes de desembre  es van substituir la totalitat de les bom-
betes dels semàfors de Sant Feliu de Llobregat per òptiques LED, 
amb l’objectiu d’aconseguir una reducció del consum energètic 
d’aquests instruments fins a un 75%. Els semàfors urbans estaven 
equipats amb làmpades d’incandescència o halògenes, majoritària-
ment amb tres llums de 200 mm, que tenien un consum de 70 W. 
Amb les noves òptiques de tecnologia LED el consum és de 12 
W i la mitjana de consum elèctric anual, que en l’actualitat és de 
284.191,60 kW/h, es pot reduir fins a 71. 047 kW/h. 

A més de tenir un cost energètic més sostenible, la tecnologia LED 
permet millorar la seguretat en el trànsit, ja que és més perceptible 
a l’ull humà que les bombetes convencionals, té una durada més 
llarga i aquesta làmpada no es fon totalment. La inversió total de la 
substitució de l’enllumenat dels semàfors ha estat de 260.000 D.

breus

L’IBI es podrà pagar en 4 terminis

La principal novetat del calendari del contribuent per al 2009 és 
que els rebuts de l’impost sobre béns immobles de naturalesa 
urbana que estiguin domiciliats, es podran pagar en 4 terminis. 
Així, a partir d’aquest any, l’IBI es podrà fraccionar en 4 rebuts, 
que es pagaran en els períodes següents: entre el 4 i el 9 de maig 
la primera fracció; entre l’1 i el 6 de juliol la segona; entre l’1 i el 6 
d’octubre la tercera, i entre l’1 i el 6 de desembre la darrera fracció. 
Fins ara, els contribuents que tenien l’IBI domiciliat al banc només 
el podien pagar en 2 terminis. 

Sant Feliu de Llobregat tanca el V Fòrum 
d’Escoles Verdes

Sant Feliu de Llobregat  va tancar el passat 31 de març el V Fòrum 
d’Escoles Verdes de Catalunya. Aquests fòrums s’organitzen 
cada dos anys per promoure la participació activa i l’intercanvi 
d’experiències entre les escoles que participen en el Programa 
Escoles Verdes. Al Fòrum de Sant Feliu hi van participar una 
cinquantena de centres educatius, majoritàriament de les comar-
ques del Baix Llobregat, l’Alt Penedès, Anoia, així com una escola 
de L’Hospitalet i una de Vilanova i la Geltrú. 

El Programa Escoles Verdes de la Generalitat de Catalunya, que 
aquest curs compleix 10 anys, és una iniciativa que es fonamenta 
la importància de treballar de forma transversal l’educació en 
valors com l’educació ambiental a les aules amb el compromís 
per part del centre educatiu d’endegar un projecte educatiu inno-
vador en matèria medi ambiental liderat pels mateixos mestres i 
professors, amb suport de la direcció del centre. 

Properament, l’Ajuntament de Sant Feliu signarà un conveni amb 
el Departament de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya 
pel qual s’establirà un acord de col·laboració entre el Programa 
Escoles Verdes i el Programa Agenda 21 Escolar, una iniciativa 
municipal que també fomenta la sostenibilitat als centres educa-
tius en el marc de l’Agenda 21 del municipi. 

A Sant Feliu aquest programa s’impulsa des de fa tres anys i, 
actualment, compta amb 10 centres amb el distintiu d’Escola 
Verda, 9 dels quals han aconseguit aquesta distinció durant 
aquest curs escolar.  A més, aquest curs 2008-09 s’han inscrit 
al Programa dos centres més de Sant Feliu, el CEIP Gaudí i el 
CEIP Monmany.

Remodelació de l’escola Monmany 

El proper mes d’abril s’iniciaran les obres de reforma, adequació i 
millora integral de l’escola Monmany per transformar-la en una escola 
de dues línies. L’objectiu principal de la intervenció és redistribuir el 
centre, tot situant a la planta baixa la part del programa corresponent 
a l’escola infantil i la biblioteca, la cuina, el menjador i l’administració. 

A les plantes superiors s’ubicaran les aules de Primària i s’optimitzaran 
els espais corresponents al programa educatiu existent. Un altre dels 
objectius és donar un canvi d’imatge important a l’escola amb la 
recuperació del pati central com a element d’entrada de llum general 
als espais comuns i com a eix de tot el programa escolar. 

El projecte, promogut per l’Ajuntament, tindrà un cost d’un milió 
d’euros i serà finançat amb el Fons Estatal d’Inversió Local anticrisi. 
Es preveu que ocuparà 15 persones i que les obres finalitzaran el 
desembre d’aquest any.

Debotigues, nova marca comercial de la 
ciutat

Amb l'objectiu de dinamitzar i potenciar el comerç de Sant Feliu, 
durant la passada campanya nadalenca de promoció del comerç 
local es va inaugurar la imatge pròpia Debotigues com a marca 
global del comerç de la ciutat. Des d’aleshores, Debotigues forma 
part de la ciutat, a la senyalització comercial dels carrers, als apa-
radors, a les campanyes de promoció i regals, als comerços i a la 
Fira. Debotigues representa l’esforç conjunt de l’Ajuntament i de les 
associacions de comerciants de la ciutat per fer d’aquest un comerç 
potent al servei de la ciutadania.

També en el marc de la campanya nadalenca, el 17 de gener passat 
l'alcalde de Sant Feliu, Juan Antonio Vázquez, i el regidor de Promo-
ció Econòmica, Josep Lluís Fernández Burgui, van lliurar el premi 
de 6.000 euros a la guanyadora d’aquest any, Maria Ignacia Rosa 
Luque Alcalá.

MUSICDANSA PER A 
PETITS · MÈTODE
A PARTIR DE 3 ANYS

ARA TAMBÉ

El santfeliuenc Víctor M. 
De la Fuente participa en 
la Nissan Titan Desert 
2009

El santfeliuenc Víctor Manuel De la 
Fuente participa en la Nissan Titan 
Desert. La Nissan Titan Desert és una 
marató de Mountain Bike pel desert del 
Marroc que tindrà lloc del 26 d’abril al 

2 de maig. Víctor participarà a la marató en l’equip DESAFIO NIS-
SAN, després d’haver superat unes dures proves de selecció i, pos-
teriorment, haver  participat en el programa d’entrenament específic 
per a poder participar en aquesta aventura.

Víctor de la Fuente té 38 anys, és enginyer, va ser jugador de hand-
bol en el Club Sant Llorenç de Sant Feliu i munta en mountain bike 
des del 1993. Actualment, De la Fuente treballa a Nissan i per això 
ha estat seleccionat per a formar part de l’equip de treballadors que 
participen en aquesta prova.

Des de Sant Feliu li volem desitjar al Víctor molta sort i demanar-li 
que a la tornada ens expliqui com ha viscut l’experiència de partici-
par en aquesta gran aventura a la Nissan Titan Desert.
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El Complex Municipal 
de Piscines
reobrirà les seves 
portes al juliol
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“Activa’t caminant” 

El Santfeliuenc FC i 
el CB Santfeliuenc 
afronten el final de lliga 
amb opcions d’ascens

L’Ajuntament de Sant Feliu de Llobregat 
ha engegat la campanya “Activa’t cami-
nant”, una iniciativa per fomentar entre la 
ciutadania la pràctica esportiva. Aquesta 
campanya, adreçada especialment als ciu-
tadans amb hàbits sedentaris, s’emmarca 
dins el Pla d’Activitat Física, Esport i Salut 
(PAFES), engegat el 2007 per la Genera-
litat de Catalunya, amb la col·laboració de 
les administracions locals, per tal de difon-
dre l’esport com a eina terapèutica per a la 
prevenció de malalties i la millora general 
de la salut.

“Activa’t caminant” proposa la caminada 
com a exercici perfecte per adquirir hàbits 
saludables, ja que no es necessita una con-
dició física extraordinària prèvia ni un equi-
pament costós. Per facilitar a la ciutadania 
la pràctica de la caminada, la campanya 

Les instal·lacions del Complex Municipal de Piscines es reobriran al 
públic el proper mes de juliol, després que el mes de gener passat 
l'Ajuntament decidís tancar indefinidament la instal·lació per garantir 
al màxim la seguretat i el bon funcionament del Complex. 

El 26 de febrer l’Ajuntament va rebre l’informe concloent de la Man-
comunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, de les 
diferents anàlisis i proves que s’han fet arran de l’incident que es va 
produir el 30 de novembre passat, quan una de les bigues de fusta 
es va esquerdar i va provocar la caiguda de plaques del sostre. De 
l’informe es desprèn que la garantia del sistema estructural del sos-
tre de l’edifici passa pel correcte control en la fase de fabricació de 
les bigues de fusta, que, en aquest cas, no s’ha complert.

Per aquest motiu, l’Ajuntament ha exigit a l’empresa constructora 
que substitueixi la totalitat de l’estructura de fusta del sostre. Actual-
ment s’estan executant les obres i s’ha procedit a desmuntar la 

Els dos equips esportius amb més solera de la ciutat, el Santfeliuenc 
FC i el CB Santfeliuenc, estan fent una gran temporada, que els pot 
recompensar amb l’ascens de categoria. Així, en el moment de tan-
car aquesta edició, el Santfeliuenc FC està només a un punt del líder 
del segon grup de la divisió Regional Preferent de la Lliga de Futbol, 
el Gimnàstica Iberiana, equip que va derrotar per un contundent 5-1 
en el partit celebrat al camp de les Grases el 8 de març passat.

Per la seva banda, el CB Santfeliuenc, gràcies al seu espectacu-
lar començament de temporada en el grup C de la Lliga EBA de 

coberta sencera per garantir que, un cop oberta la instal·lació, no es 
produeixi cap altra alteració del seu funcionament. L’empresa que va 
construir el Complex, Fomento de Construcciones y Contratas, assu-
mirà el cost de les obres perquè les instal·lacions encara estan en 
garantia. Es preveu que l’obra de reparació estarà finalitzada d’aquí 
a quatre mesos. 

Aquesta situació, de caràcter excepcional, ha comportat greus perju-
dicis al municipi i als usuaris afectats, però l'Ajuntament ha conside-
rat imprescindible i prioritari vetllar, per sobre de tot, per la seguretat 
de la instal·lació.

bàsquet, manté les opcions de jugar la promoció d’ascens, malgrat 
la seva derrota en el transcendental partit pel segon lloc de la clas-
sificació disputat amb el River Andorra el 8 de març. Quan resten 
8 partits per al final de la fase regular, el CB Santfeliuenc és tercer, 
amb un parcial de 13 victòries i 9 derrotes, lloc que garanteix jugar 
la fase de promoció. 

ha fixat quatre rutes per Sant Feliu de Llo-
bregat (Parc Torreblanca, Ciutat Esportiva, 
Urbana i Pla), amb distàncies que oscil·len 
entre els 1.230 metres de la ruta Parc Tor-
reblanca i els 3.055 m de la ruta Urbana. A 
més de fixar les rutes, la campanya també 
estableix unes fases i freqüències d’ús, per 
tal que els ciutadans i ciutadanes puguin 
progressar en la pràctica de l’exercici i, per 
tant, en la millora de la seva salut. Així, es 
recomana iniciar-se durant els dos primers 
mesos amb passejades de 20 minuts dia-
ris durant tres dies alterns per setmana, i 
incrementar setmanalment en 3-5 minuts el 
temps de passejada. Per a la fase de millo-
ra, es recomanen passejades de 55 minuts 
diaris, en freqüències de quatre o cinc dies 
setmanals durant dos mesos, incrementant 
progressivament el temps d’exercici fins a 
arribar a 60 minuts.  Finalment, la fase de 

esport

manteniment recomana la passejada diària, 
o almenys cinc dies per setmana, d’una 
hora de duració com a exercici perfecte per 
garantir una bona salut. 

publicitat
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l’opinió

Hem trigat més d’un any a tenir el Butlletí. 
Han calgut la pressió insistent d’ICV-EUiA 
i les bones notícies del soterrament per 
recuperar una certa normalitat informativa. I 
no hauria de ser així: la informació d’allò que 
afecta la ciutat és un dret de la ciutadania i és 
una obligació dels seus representants.

En aquests dotze mesos, el silenci infor-
matiu ha estat immens i se’ns acumulen els 
temes ara que podem parlar: el desastre de 
la recollida d’escombraries, el suport de PSC 
i CiU a un traçat irracional de la L3 del metro, 
l’alcalde que ara se’n va i ara es queda, el 
nyap de la piscina i la manca d’alternatives 
als seus usuaris...

Però, ara mateix, hi ha dos temes que 
són especialment rellevants de la pèssima 
manera amb què Vázquez i Burgui prenen 
decisions sense informar ni tenir en compte 
prèviament la gent i, menys encara, els partits 
de l’oposició.

En primer lloc, les decisions sobre el 
mapa escolar preses d’esquena a la nostra 
comunitat educativa. No es pot decidir supri-
mir una futura escola de Primària al Mas Lluí, 
ampliar a tres línies el Pau Vila i traslladar 
l’Escola de Persones Adultes sense tenir una 
planificació global de les necessitats escolars 
de Sant Feliu (el mapa d’equipaments que 
tan sovint reclamem!) i sense consensuar-la 
en el marc dels consells escolars de cen-
tre i el municipal. El rebuig dels centres a 
decisions unilaterals així imposades és més 
que comprensible, i ICV-EUiA hi donem tot 
el suport.

En segon lloc, tots els dubtes generats 
entorn de la compra de la Sala Ibèria. 
ICV-EUiA estem a favor de comprar aquest 
equipament i integrar-lo al patrimoni cultural 
de la ciutat. Ara bé, com qualsevol ciutadà a 
l’hora de comprar, volem tenir tota la certesa 
que no estem pagant més del que val. Tenim 
l’evidència que la Sala Ibèria es va valorar 
per damunt del seu cost l’any 2006. Hem 
demanat repetidament a l’alcalde que efectuï 
una nova taxació per determinar el valor real i 
actual de la Sala, per tenir la certesa que val 
els 2,7 milions d’euros que, entre tots, paga-
rem. Tantes vegades com ho hem demanat, 
l’alcalde s’hi ha negat.

Negar-se a donar informació és un signe 
d’autoritarisme i prepotència, però no mostra 
més que debilitat. Així PSC i CiU només han 
aconseguit que es mantinguin tots els dubtes 
raonables sobre la compra de la Sala Ibèria. 
I, de passada, sobre la capacitat de Juan 
Antonio Vázquez per ser l’alcalde de Sant 
Feliu, també.

Jordi San José i 
Buenaventura
Portaveu d’ICV-
EUiA

Davant la crisi s’han de prendre mesures, 
i el nostre Ajuntament no s’ha quedat de 
braços plegats davant d’aquesta situació.

L’Ajuntament va presentar 5 projectes al 
Fons Estatal d’Inversió Local impulsat pel 
govern socialista d’en Zapatero. 

•	3ª	fase	de	remodelació	de	Laureà	Miró
•	Reforma	de	la	segona	planta	del	Centre	

Collserola
•	Adequació	integral	del	CEIP	Monmany
•	Taller	ocupacional	per	a	persones	amb	

discapacitat psíquica a Can Bertrand
•	Pla	de	Millora	Integral	de	la	Via	Pública

Els 5 projectes estan aprovats. Amb una 
inversió de quasi 7,5 m D a la nostra ciutat, 
mitjançant aquest Fons es generaran més 
de 156 llocs de treball, dels quals 98 seran 
per a persones en situació d’atur.

Més mesures
L’Ajuntament destinarà 500.000 D 

per contractar 24 persones en situació 
d’atur durant 6 mesos a partir de l’abril. 
Desenvoluparan tasques de millora dels 
espais infantils, millora dels pipicans, mante-
niment del mobiliari urbà (bancs, papereres, 
fonts...) i campanyes cíviques de conscien-
ciació. 

Més mesures
El 2009 el pressupost municipal preveu 

una partida de nova creació, específica de 
Serveis Socials, de 120.000 D, per atendre 
situacions de risc socioeconòmic fruit de 
la conjuntura econòmica i laboral en què 
ens trobem. Potenciem així les polítiques 
socials en previsió de l’empitjorament de 
la situació econòmica i les dificultats que 
aquesta situació pugui provocar a famílies 
de Sant Feliu.

Més mesures
Davant la crisi, les sortides professionals 

a les quals cadascú tingui opció en cas de 
perdre la feina, varien en funció de la forma-
ció. Per això estem impulsant un nou Centre 
de Formació Integral, on poder formar-se de 
manera contínua i permanent amb la forma-
ció ocupacional, el nou programa FP.Cat, 
ensenyaments d’idiomes... La ciutat estarà 
molt millor preparada per fer front al futur i 
a possibles situacions de crisi econòmica 
i laboral.

Joan
Grisó Nieto 
Portaveu del 
Grup Municipal 
Socialista

Afortunadament, existeix un altre Sant 
Feliu allunyat de la imatge pessimista i 
negativa de la ciutat que sovint transmet 
l'oposició. Existeix un Sant Feliu, en posi-
tiu!, la transformació del qual el nostre grup 
municipal se sent part activa i orgullosa de 
liderar en primera persona.  

Un Sant Feliu, en positiu! que avança 
amb pas ferm i decidit cap al soterrament 
complet de les vies del tren, fet que serà 
una realitat el 2013. I que ha de supo-
sar un verdadera oportunitat per dur a 
terme una transformació del municipi 
en diferents àmbits, com la mobilitat, 
el comerç, els serveis, els equipaments 
i el transport. 

Un Sant Feliu, en positiu! que rep 
el reconeixement de la Secretaria de 
Telecomunicacions i Societat de la 
Informació de la Generalitat pel seu liderat-
ge en l'àmbit de la societat de la informació, 
amb una subvenció de més de 400.000 E 
per al finançament del programa “Ciutats 
digitals” impulsat pel regidor de Noves 
Tecnologies, Jaume Mañosas. “Sant 
Feliu, ciutat digital” és el reconeixement 
a l'aposta de la ciutat per la innovació, la 
creativitat i la tecnologia com a elements 
dinamitzadors socioeconòmics. 

Un Sant Feliu, en positiu! que tre-
balla activament per combatre els efec-
tes de la crisi econòmica i generar ocu-
pació a la nostra ciutat amb la crea-
ció d'una àrea d'Innovació, Ocupació i 
Promoció Econòmica dirigida per Josep L. 
Fernández Burgui. En aquest sentit, en 
les darreres setmanes s'han contractat 28 
persones en atur en el marc del projecte de 
la Llei de barris, que coordina la regidora 
Rosa M. Martí, i l'Ajuntament ha destinat 
els 7,5 milions d'euros del Fons Estatal 
d'Inversió Local a 5 projectes que han de 
generar 110 llocs de treball. 

Un Sant Feliu, en positiu! que compleix 
els seus compromisos. Vam prometre arre-
glar el problema de la recollida de brossa i 
un cop més hem complert! S'han substituït 
els contenidors de recollida de brossa 
defectuosos per uns de nous i a càrrec de 
l'empresa concessionària, sense cap sobre-
cost per a la ciutat. 

Des d'aquestes ratlles volem apel·lar als 
grups de l'oposició d'ICV i ERC a la respon-
sabilitat. És cert que a l'oposició li corres-
pon posar en relleu allò que no funciona o 
hauria de millorar, però és igualment cert 
que l'oposició hauria de ser constructiva. I, 
malauradament, a Sant Feliu en els darrers 
anys l'oposició ha agafat un altre camí, el 
camí de l'oposició destructiva. Una oposició 
que no busca construir, ni aportar idees..., 
sinó tan sols esbroncar, destruir, criticar i 
posar en entredit qualsevol de les actua-
cions que du a terme el Govern municipal. 
Sant Feliu no es mereix aquest estil de fer 
política! 

Josep Lluís 
Fernández Burgui
Portaveu del Grup 
Municipal de CiU

Emergencia nacional

Sant Feliu tiene varios problemas, pero el 
más grave es la crisis económica que tanto 
afecta a los ciudadanos de nuestra ciudad y 
al resto de habitantes de España.

Zapatero mintió reiterando antes de las 
elecciones que no existía ninguna crisis y, 
por lo tanto, no se tomaron medidas para 
remediarla. Cuando el PSOE llega al gobier-
no de España, ZP sin reformas y a base de 
deuda pública, facilitó tanto a las empresas 
como a la economía doméstica el endeu-
damiento, provocando mayor vulnerabilidad 
de la economía, infarto económico, paro y 
cierre de empresas.

El paro en España en marzo de 2004, 
cuando el PP dejó el gobierno, se situaba en 
807.067 personas. Hoy se ha multiplicado 
por 5, con una cifra de parados que supera 
los 3.000.000. Ante esta situación desola-
dora, desbordante y francamente preocu-
pante, el gobierno de ZP no ha hecho nada. 
Cabe recordar que la tasa media de paro en 
Europa es del 7,2%, y en España del 14% 
(y subiendo). La venta de vehículos e inmo-
biliaria ha bajado en nuestro país el doble 
que en el resto de Europa, y lo más grave 
es que nuestros socios europeos auguran 
un empeoramiento de la situación si ZP y 
su ejecutivo no toman medidas fructíferas. 
También han dicho que todos los países 
de la UE mejorarán su situación a partir de 
2010 y que España no lo conseguirá como 
mínimo hasta 2011.

El gobierno de ZP, cansado, sin ilusión, 
está dejando a este país en números nunca 
vistos, que el PP empezará a arreglar en 
el momento que gobierne España, como 
ya hizo en el 96 cuando nos encontramos 
un país arruinado y en unos meses, y con 
medidas de verdad, conseguimos el milagro 
económico que tan felices nos hizo a todos 
los españoles.

Sergio
Jiménez Cervera 
Portaveu del Grup 
Municipal del PP

Un govern en caiguda lliure

Després de molt de temps arriba un altre 
Butlletí. Durant aquest temps Esquerra ha 
deixat el Govern per fortes discrepàncies 
sobre el model de ciutat que tenen  PSC i 
CiU. La veritat és que d’ençà d'uns mesos 
el Govern està en caiguda lliure. En mostro 
alguns exemples. 

El que ha passat al Complex Municipal 
de Piscines és un mostra que el Govern 
municipal fa aigües per tot arreu; una abso-
luta incapacitat de buscar alternatives. 
Esquerra va presentar una proposta per 
estudiar la possibilitat d’utilitzar la piscina de 
l’escorxador durant tot l’any mitjançant un 
globus climatitzat. La resposta del Govern 
va ser que no.

Han aprovat un pla urbanístic que requa-
lifica zones verdes i d’equipaments del 
barri del Mas Lluí. El pla també preveu 
agressions a Collserola per mitjà d’una nova 
carretera. Des d’Esquerra ens hi oposem 
i ja hi hem presentat al·legacions. Dóna la 
casualitat que un dels principals promotors 
d'aquest pla és l’empresari Dorado, senyor 
que té problemes amb la justícia per defrau-
dar l’Administració pública. Aquest senyor fa 
cinc anys no tenia cap propietat a les zones 
afectades pel pla urbanístic i ara guanyarà 
molts diners a costa dels interessos dels 
veïns del barri del Mas Lluí.

Sembla ser que tenim un govern que 
busca la crispació amb la ciutadania; ho 
vam veure a les jornades sobre la cimentera, 
on es va evitar que la Plataforma Aire Net hi 
participés. O, per exemple, volen traslladar 
l’Escola d’Adults a un lloc molt poc accessi-
ble, justament en uns moments en què s’ha 
de potenciar molt la formació. 

També cal destacar la inacceptable com-
pra de la Sala Ibèria per 2.700.000 E + 
impostos, sense haver-ne fet la taxació. És 
a dir, l'Ajuntament compra la Sala sense 
saber-ne el preu. Si ara són capaços de fer 
això, quina en deuen estar preparant per als 
propers dies?

Carles
Soriano
Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC

Sant Feliu, en positiu!Mesures contra la crisi Ibèria i Vázquez:
dubtes raonables
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Aquest 2009 es va  celebrar el 25è aniversari del centre d’ensenyament musical més veterà que tenim a Sant Feliu de Llobregat: l’Escola 
de Música Luisa Saiz, centre vinculat al Conservatori Superior de Música del Liceu de Barcelona. Des del 1984, Luisa Saiz ha introduït 
diverses generacions en els secrets de la música al seu petit local ubicat a la rambla de la Marquesa de Castellbell. El passat 21 de març 
la Sala Ibèria de Sant Feliu va acollir la festa d’aniversari d’aquesta escola, una celebració que, com la mateixa Luisa Saiz reconeix, volia 
ser una jornada en la qual els actuals alumnes de l’escola estableixin lligams d’amistat amb tota la gran família que al llarg d’aquest quart 
de segle s’ha format al seu centre educatiu.

Fa uns  dies vàreu  celebrar el 25è 
aniversari de l’escola de música que 
dirigeixes, però... com van ser els 
començaments?

La verdad es que en un principio no tenía-
mos previsto abrir una escuela de música... 
Hace ya 25 años mi hermana, que en paz 
descanse, y yo estuvimos buscando un 
local en diferentes poblaciones del Baix 
Llobregat con la idea de abrir una farma-
cia. Después de dar muchas vueltas, no 
encontramos ningún local que se adap-
tara a lo que estábamos buscando, así 
que comencé a plantearme otras alterna-

l’entrevista

Aitana 
Carretero

“Me divierte mucho poder tocar la guitarra. 
La música me gustaba mucho, y desde que 
estudio, todavía me gusta más”

Albert 
Herranz

“Creo que lo más positivo es la posibilidad 
de dominar un instrumento. Poder reproducir 
yo misma toda la música que me gusta en mi 
casa, poder leer una partitura, es algo indes-
criptible, y muy útil si quieres formar un grupo 
o dedicarte a hacer actuaciones”

Laura 
Casquet

Què creus que ens aporta 
l’ensenyament musical? 

opinions

Entrevistem Luisa Saiz
directora de “l’Escola de Música Luisa Saiz”

l’entrevista

tivas. Acababa de terminar la carrera de 
farmacia, y por aquel entonces ya estaba 
metida en el mundo de la enseñanza, que 
me encanta; impartía clases de ciencias 
naturales y biología a alumnos de BUP y 
COU. La música también era otra de mis 
grandes aficiones, de hecho podría decir 
que es mi vida, y así, sumando la docencia 
y la música, me planteé la por aquel enton-
ces descabellada idea de abrir una escuela 
de música. Encontré un local de alquiler en 
Sant Feliu, el mismo en el que todavía esta-
mos, y al poco tiempo ya estaba abriendo 
la escuela. Y así hasta hoy...
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“Me siento muy privilegiada por poder 
dedicarme a aquello que más feliz me hace:
la enseñanza de la música”

“A mí lo que más me gusta es tocar el piano. 
Cuando tienes un concierto es muy agradable 
que todos te miren y estén pendientes de ti. 
Además, cuando toco música también hace 
que me meta en mi mundo, como si estuviera 
en otro sitio”

La teva inquietud pedagògica va ser 
un element fonamental per obrir una 
escola de música...

Sí, claro...Creo que una de las mayores vir-
tudes que tiene la enseñanza es que traba-
jas con uno de los elementos más valiosos 
de la sociedad: la gente joven. Mis alumnos 
son como una segunda familia para mí; 
además de la satisfacción de seguir sus 
progresos, también te hacen cómplice de 
su problemática, de su visión del mundo, 
que evidentemente es muy diferente de 
la que tenemos las personas adultas. Me 

siento muy privilegiada por poder dedicar-
me a aquello que más feliz me hace: la 
enseñanza de la música, y poder intercam-
biar experiencias con los alumnos…ellos 
son los que me dan toda la energía para 
poder seguir y continuar disfrutando de la 
alegría de vivir.

Des que es va obrir, deuen ser molts 
els alumnes que han passat per la teva 
escola...

Pues sí, en 25 años son muchas las per-
sonas que han pasado por aquí, pero des-
graciadamente no tengo una relación com-
pleta de todas ellas.  Precisamente, éste 
es uno de los mayores problemas con el 
que me he encontrado a la hora de orga-
nizar la fiesta de aniversario ya que me ha 
costado mucho esfuerzo poder contactar 
con todos los alumnos que se han formado 
en la escuela, pero después del resultado 
y la asistencia que hubo puedo decir que 
ha sido un gran éxito. Aprovecho la opor-
tunidad que me ofrece esta entrevista para 
agradecer a todos los antiguos alumnos, 
personalidades y ciudadanos que com-
partieron con nosotros un día tan especial 
como fue la la fiesta del 25 cumpleaños de 

la Escuela y que se celebraró el pasado 21 
de marzo en la Sala Ibèria de Sant Feliu. 

Com va anar la celebració del 25è  ani-
versari de l'escola?    

Fue un éxito, sobretodo por la participación 
y la asistencia y del qual me siento espe-
cialmente satisfecha. La fiesta comenzó 
con un concierto, a cargo de los actuales 
alumnos, estructurado en dos partes: la 
primera de música clásica, y la segunda, 
como es habitual en nuestra escuela, dedi-
cada a la música rock. En años anteriores 
hemos versioneado el musical Grease, 
Queen, los Beatles, y este año lo hizimos 
con Elvis Presley. Después del concierto, 
cena y baile. Previamente todas las per-
sonas que querían asistir se pusieron en 
contacto con nosotros, y la verdad es que 
la asistencia fue un éxito y me hizo mucha 
ilusión poder compartir ese día tan espe-
cial para mí no sólo con mis actuales alum-
nos, sino también con los que ahora ya no 
están conmigo, porque en definitiva, como 
siempre digo, todos ellos son como una 
pequeña gran familia para mí.




